

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 10 JUN 2015 (RABU)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1.	Malaysia mampu jadi hab bioekonomi	Berita Harian
2.	Malaysia di landasan tepat wujudkan hab bioekonomi di Asia Pasifik	BERNAMA
3.	Tiga alat pengesan gempa bumi 'pergerakan kecil' ditambah di Sabah - Meteorologi	BERNAMA
4.	Tambah 3 lagi alat pengesan gegaran gempa bumi	Harian Metro
5.	Kemungkinan gempa lebih besar tipis	Utusan Malaysia
6.	Seismic zones to be mapped	New Straits Times
7.	'Mount Kinabalu may be lower now'	New Straits Times
8.	Ketinggian Gunung Kinabalu susut	Berita Harian
9.	Gempa bumi: Hormati tradisi penduduk tempatan	The Rakyat Post
10.	Amaran angin kencang dan laut bergelora	BERNAMA
11.	MyIPO sasar sehingga 7,800 permohonan harta intelek tahun ini	BERNAMA

Malaysia mampu jadi hab bioekonomi

Malaysia berada di landasan tepat bagi mewujudkan hab bioekonomi di Asia Pasifik menjelang tahun 2020 menerusi pelbagai inisiatif **Malaysian Biotechnology Corp (BiotechCorp)** di bawah Dasar Bioteknologi Negara.

Ketua Pegawai Eksekutifnya, Datuk Dr Mohd Nazlee Kamal, berkata antara inisiatif itu termasuk menjalin persepakatan strategik dengan syarikat asing serta memacu usahawanan global menerusi pelan tindakan seperti Program Transformasi Bioekonomi (BTP) di bawah Dasar Bioteknologi Negara berkenaan.

"Pada tahun lalu, kami dipelawa Kesatuan Eropah (EU) untuk menjadi sebahagian daripada ekosistem itu. Ini, bagi saya, akan menjadi pembangunan penting untuk kita kerana membolehkan syarikat Eropah mengintai pembangunan dan bioekonomi Malaysia.

Panduan kepada firma EU

"Ya juga mampu memberi panduan kepada firma EU sekiranya mereka mahu melabur di Asia," katanya kepada media selepas acara pertukaran cadangan kerjasama antara BiotechCorp dan Persatuan Pembangunan Bioteknologi Itali, Assobiotec, di Milan, semalam.

Assobiotec diwakili Pengarah Urusannya, Leonardo Vigiani dan acara itu disaksikan **Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi, Datuk Dr Ewon Ebin.**

Yang turut hadir, Ketua Pegawai Operasi Perbadanan Pembangunan Perdagangan Luar Malaysia (MATRADE), Datuk Wong Lai Sum serta Ketua Pelaburan di Lombardy, Stefano Nigro.



Malaysia Di Landasan Tepat Wujudkan Hab Bioekonomi Di Asia Pasifik

Daripada Siti Radziah Hamzah

MILAN, 9 Jun (Bernama) -- Malaysia berada di landasan tepat bagi mewujudkan hab bioekonomi di Asia Pasifik menjelang 2020 menerusi pelbagai inisiatif [Malaysian Biotechnology Corp \(BiotechCorp\)](#) di bawah Dasar Bioteknologi Negara.

[Ketua Pegawai Eksekutifnya, Datuk Dr Mohd Nazlee Kamal](#), berkata antara inisiatif itu termasuk menjalin persepakatan strategik dengan syarikat asing serta memacu keusahawanan global menerusi pelan tindakan seperti Program Transformasi Bioekonomi (BTP) di bawah Dasar Bioteknologi Negara berkenaan.

"Pada tahun lepas, kami dipelawa Kesatuan Eropah (EU) untuk menjadi sebahagian daripada ekosistem itu. Ini, bagi saya, akan menjadi pembangunan signifikan untuk kita kerana membolehkan syarikat Eropah mengintai pembangunan dan bioekonomi Malaysia.

"Ia juga mampu memberi panduan kepada firma-firma EU sekiranya mereka mahu melabur di Asia," katanya.

Beliau berkata demikian kepada wartawan selepas acara pertukaran cadangan kerjasama antara BiotechCorp dan Persatuan Pembangunan Bioteknologi Itali, Assobiotec, di sini, Selasa.

Assobiotec diwakili Pengarah Urusannya, Leonardo Vigiani dan acara itu disaksikan [Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi, Datuk Dr Ewon Ebin](#).

Hadir sama, Ketua Pegawai Operasi Perbadanan Pembangunan Perdagangan Luar Malaysia (MATRADE), Datuk Wong Lai Sum serta Ketua Pelaburan di Lombardy, Stefano Nigro.

Assobiotec mewakili syarikat serta taman sains dan teknologi yang beroperasi di Itali selain turut terbabit dalam beberapa sektor sains hidupan.

Pertukaran cadangan kolaborasi itu adalah sebahagian acara Hari Rakan Kongsi Bioekonomi Malaysia bersempena 'Expo Milano 2015' - satu pameran yang menarik penyertaan 140 negara, termasuk Malaysia.

Mohd Nazlee menyifatkan persepakatan antara BiotechCorp dan Assobiotec dapat memberi peluang kepada Malaysia serta Itali berkongsi amalan terbaik, pembangunan inovasi serta meningkatkan pembangunan modal insan bagi industri berasaskan bio serta masyarakat penyelidik di Malaysia mahupun di Itali.

"Ini adalah misi perdagangan dan pelaburan pertama kita di Eropah dan berharap ia membuka peluang lebih besar di EU, khususnya antara Malaysia dan Itali.

"Malah, persepakatan ini diharapkan akan disusuli dengan lebih banyak pelaburan antara Malaysia dan Itali dalam tempoh lima tahun lagi," katanya.

Bagi tempoh empat bulan pertama 2015, perdagangan dengan EU berkembang sebanyak 2.2 peratus kepada RM46.91 bilion berbanding tempoh sama, tahun lepas.

Itali adalah negara ketiga di Eropah yang menyaksikan jalinan kerjasama strategik BiotechCorp, selepas Belgium dan Jerman.

"Kita berharap dapat menjalin satu atau dua kolaborasi di Itali pada mesyuarat September dan diikuti dengan lebih banyak usaha seumpamanya menjelang akhir tahun," katanya.

Mohd Nazlee turut berkongsi harapan BiotechCorp yang menyasarkan untuk bekerjasama dengan Perancis dan United Kingdom dalam usaha mengukuhkan lagi industri berasaskan bio.

Setakat Mac 2015, BTP menyaksikan sejumlah 33 Projek Pemacu yang diunjur menjana pendapatan negara kasar berjumlah RM5 bilion pada 2020, menyediakan 19,855 peluang pekerjaan serta meraih pelaburan kumulatif sebanyak RM16 bilion menjelang 2020.

Hari Rakan Kongsi Bioekonomi itu disasarkan untuk menarik pelaburan langsung asing dalam bioteknologi daripada syarikat Eropah serta mengetengahkan inisiatif bioteknologi Malaysia kepada para penggiat bidang itu di Eropah.

Antara program diadakan termasuk mesyuarat padanan perniagaan serta sesi jalinan dengan dewan perniagaan dan pihak berkuasa kerajaan yang berkaitan.

-- BERNAMA

